
ПРОТОКОЛ 02 

от заседание на Факултетния съвет на ФЖМК, 
проведено на 8 октомври 2024 г. 

Присъстваха: проф. д-р Веселина Вълканова - Декан, проф. д.н. Андреана 
Ефтимова, проф. д.н. Венцислав Димов, проф. д-р Грета Дерменджиева, проф. д-р 
Ефрем Ефремов, проф. д-р Николай Михайлов, проф. д-р Светлозар Кирилов, проф. 
д-р Симеон Василев, доц. д.н. Вяра Ангелова, доц. д-р Жана Попова, доц. д-р Калин 
Калинов, доц. д-р Мануела Манлихерова, доц. д.н. Мария Попова, доц. д-р Мая 
Василева, доц. д-р Мила Серафимова, доц. д-р Милена Цветкова, доц. д-р Ралица 
Ковачева, доц. д-р Светлана Станкова, гл. ас. д-р Анета Милкова, гл. ас. д-р Лора 
Симеонова, ас. д-р Благовест Илиев, докт. Нина Стилова, студ. Камелия Димова. 

Редуцирани: доц. д-р Орлин Спасов (болничен). 

Присъстват и: проф. д-р Теодора Петрова, доц. д-р Дияна Петкова, гл. ас. д-р 
Юлия Йорданова, студ. Ивайло Киров. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Добър ден, добре дошли на всички.  

Проф. д-р Веселина Вълканова обяви заседанието за открито – списъчен състав 
24, кворум 15, присъстващи 23. 

Проф. д-р Веселина Вълканова предложи следния дневен ред на членовете на 
Факултетния съвет: 

1. Доклади на Декана; 
2. Избор на ръководител на катедра „История и теория на журналистиката“; 
3. Доклади на заместник-деканите; 
4. Доклади на ръководителите на катедри; 
5. Разни. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Дневният ред беше приет. 

По точка първа от дневния ред – Доклади на Декана. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Започвам с традиционния си доклад за 
заплащане на наднормените часове. Докладът е публикуван в облака и гласи, че 
съгласно чл. 18 от Вътрешните правила за работна заплата и чл. 21 от КТД № 13 от 
2022 г. предлагам на членовете на академичния състав да бъде изплатено 
допълнително възнаграждение за наднормената им аудиторна заетост през учебната 
2023/2024 г. 
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Наднормените часове, както знаете, се изплащат след приключване на 
съответната учебна година. Откакто съм декан, следя стриктно това да става в 
началото на академичната година, преди приключването на финансовата година, 
така има регулярност и предвидимост на плащанията и няма прекомерни товари за 
бюджета. Тъй като за миналата година сме на положителен баланс и то съществен, 
няма никакъв проблем да изплатим всичко, което сме водили като наднормени 
часове. Изплащането на тези часове не могат да надвишават 480 часа. Средствата, 
които Факултетът ще изплати, възлизат на 92 265,60 лв. Предлагам да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, още една информация, която е 
свързана със заплатите. Аз споделих тази информация с ръководителите на катедри. 
Предполагам, че те са Ви информирали. Това беше още на 25 септември. Нашият 
Ректор на заседание на Академичния съвет ни информира, че предстои сключване на 
нов Колективен трудов договор и ще бъдат значително повишени заплатите, не само 
на академичния състав, но и на нашите служители и на обслужващия персонал. 
Изпратих на ръководителите на катедри тези цифри. Надявам се, че те са Ви 
информирали. За академичната длъжност „професор“ новата заплата е 3750 лв., едно 
увеличение с 56%. За „доцент“ от 2250 лв. на 3250 лв., увеличение от 44%. За „главен 
асистент“ от 2150 лв. на 2750 лв., увеличение от 28%. И за академичната длъжност 
„асистент“ от 2100 лв. на 2516 лв., увеличение с 20%. Вчера дойде и веднага Ви 
препратихме заповедта на Ректора с тези заплати на преподавателите. Отделно ги 
изпратихме и на служителите. Това тръгва от 1 април, а не както беше обявено от 1 
октомври.  

Откакто аз съм в Университета, за първи път виждам увеличение на работни 
заплати с над 50%. Минали сме през какви ли не кризи. Имаше редица мандати без 
каквото и да било индексиране на заплатите, както и години в които индексациите 
бяха минимални, в рамките на 10 процента. 

Това е наистина едно постижение, което заслужи адмирации от Академичния 
съвет към Ректора, ректорското ръководство и синдикатите. Борбата е била наистина 
сериозна с държавата, за да се получи възнаграждение не „на калпак“, а според 
резултатите на висшите училища. Софийският университет има най-високи 
резултати, така че би трябвало съответно и заплатите да са най-високи. Беше изказано 
становище на Академичен съвет, че заплатите на академичния състав и по-специално 
на професорите трябва да са равни с депутатските заплати и то на тези, които 
участват в комисии. Ние, разбира се, сме далеч от такова нещо, но все пак това е една 
глътка въздух за всички нас за да можем да посрещаме много тежките задължения, 
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които са свързани с преподаването, с изследванията, с административните дейности, 
които лягат на плещите ни и т.н. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Само да уточните - от 1 април догодина или от този 
1 април.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Със задна дата, от 1 април 2024 г. 

Колеги, както знаете, през октомври аз традиционно Ви информирам за 
приетите студенти в първи курс. И тази справка е качена в облачното пространство. 
Приели сме общо 359 бакалаври, от които „Журналистика“ – 81 редовно обучение, 49 
задочно обучение. „Връзки с обществеността“ – 84 редовно обучение, 44 задочно 
обучение. „Книгоиздаване“ – 30, „Комуникационен мениджмънт“ – 71. От тях 
платена форма на обучение са 92 колеги редовно и задочно – 45. На добър час и 
успешна година на всички, с които не се видяхме на откриването на учебната година 
и на първия Факултетен съвет през септември.  

Към тази информация за записаните студенти винаги добавям и информацията 
за отписаните такива, защото през годините данните за отписаните студенти бяха 
много тревожни. Сега е радостен фактът, че броят на отписаните студенти намалява. 
Данните към 7.10.2024 г. за учебната 2024/2025 г. са както следва – 
„Журналистика“ само 4 човека отпадат, при „Връзки с обществеността“ 12 отпаднали, 
при „Комуникационен мениджмънт“ 6 отпаднали, при „Книгоиздаване“ 6 
отпаднали. Това са нормални процеси във висшето образование, когато колеги 
отпадат по различни причини – лични, академични, неакадемични, здравословни и 
пр., но не е лошо да ги знаем и да имаме предвид, защото това е една своеобразна, 
понякога оценка и за нашата работа.  

И накрая един мой доклад за кандидатстудентската кампания за прием в ОКС 
„магистър“. Видели сте, може би, таблицата. Ние започваме обучение по следните 
магистърски програми: 

 

Магистърска програма Платено обучение 

Бранд комуникация, з.о. 35 класирани кандидати 

Връзки с обществеността, з.о. 19 класирани кандидати 

Журналистика и медии, з.о. 19 класирани кандидати 

Медиен дизайн, з.о. 13 класирани кандидати 

Реклама и публична комуникация, з.о. 11 класирани кандидати 

Продуцентство и креативна индустрия, з.о. 10 класирани кандидати 

Професионален копирайтинг, з.о. 9 класирани кандидати 

Дигитални медии и комуникация, з.о. (на англ. ез.) 8 класирани кандидати 

Спортна журналистика, з.о. 4 класирани кандидати 

Поздравявам отново доц. Калин Калинов за този резултат на една нова 
магистърска програма като „Бранд комуникация“. Много се радвам, че 
новосъздадената магистърска програма „Професионален копирайтинг“ тръгва. За 
МП „Спортна журналистика“ проф. Ефремов ще докладва в точката за доклади на 
ръководителите на катедри, че тази програма тръгва в редуциран състав.  
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По решение на катедрите няма да стартират програмите: 
 

Магистърска програма Платено обучение 

Международна журналистика, з.о. 4 кандидати 

Дигитални медии и комуникация, р.о. (на англ. ез.) 4 кандидати 

Дигитални медии и видеоигри, з.о. 3 кандидати 

Традиционно и дигитално публикуване, з.о. 2 кандидати 

Вътрешнополитическа журналистика, з.о. 1 кандидат 

Това са данните за нашите магистри. По-добри са от миналата година с около 
30%. Дано и да се запишат, защото записването предстои от 14 до 16 октомври. Дано 
да се запълнят тези групи за да не се налага да се прави редукция при заплащането 
на щатните и хоноруваните колеги.  

На Съвет на деканите бяхме помолени да дадем конкретни предложения за 
адаптирането на онлайн платформата за прием на магистри и прилагането или 
изключването от нея на определени функционалности.  

Предложението, което ние направихме, е студентите да получават 
потвърждение, че документите им са приети и очакват класиране. В момента 
получават потвърждение единствено при плащане. 

При нас в момента тече приемът на докторанти по държавна поръчка за 
учебната 2024/2025 г. Кандидатстването е от 1 септември до края на октомври 2024 г. 
Документите отново се подават чрез електронна система за прием на докторанти. Аз 
лично не съм я виждала, но ще дадем и тук предложения, ако някой установи нещо, 
което е неработещо и може да се оптимизира. Ние бяхме обявили 33 места, но 
държавата ги редуцира до 31 места. Дано имаме кандидати и се похвалим със силни 
докторанти.  

Това е от мен, колеги, по първа точка. 

По точка втора от дневния ред – Избор на ръководител на катедра „История 
и теория на журналистиката“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: По тази точка ще докладва председателят на 
заседанието доц. д.н. Мария Попова, заповядайте. 

Доц. д.н Мария Попова: Колеги, на 3 октомври 2024 г. се състоя заседание на 
нашата катедра „История и теория на журналистиката” за избор на ръководител на 
катедрата. На заседанието присъстваха шест преподаватели на основен трудов 
договор. Единствения кандидат, чиято кандидатура беше издигната, беше на проф.  
д-р Светлозар Кирилов. След проведеното тайно гласуване членовете на катедрата 
избраха с шест гласа „за“ проф. Кирилов за ръководител на катедрата. Предлагаме да 
утвърдите неговия избор.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви за доклада. Колеги, имате думата 
за изказвания. Ако няма, да пристъпим към гласуване. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
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редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Поздравления, проф. Кирилов и на добър час! 

По точка трета от дневния ред – Доклади на заместник-деканите. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Доц. Калинов, заповядайте. 

Доц. д-р Калин Калинов:  Благодаря Ви, проф. Вълканова. Имам един 
сравнително кратък доклад от две точки. Първата е свързана с предложение за 
актуализиране на процедурата за признаване на оценки от изпити, положени в 
чуждестранни университети в рамките на обучение по програма „Еразъм+“ от наши 
студенти. Ние сме един от малкото факултети, които можем да се похвалим, че имаме 
действаща процедура. В рамките на последната близо година, в която работим със 
студентите, установихме необходимост да се актуализира леко самата процедура. 
Конкретните изменения и актуализации са: 

- Приемане на стандарт за заявление за признаване на оценки от положени 
изпити, което да улесни администрирането на процеса и студентите. В момента е в 
свободен стил; 

- Промяна на срока за подаване на заявлението от 2 седмици на до 45 дни след 
приключване на обучението в приемащия университет, което е необходимо поради 
забавяне на академичните справки от страна на някои партньори; 

- Процедурата да бъде приложима и при участие на студенти от ФЖМК в 
Смесени интензивни програми (Blended Intensive Programme/BIP), тъй като в 
момента липсва ясен регламент за администрирането на същите. Имаме за първи път 
такава програма благодарение на доц. Манлихерова с участието на наши студенти 
през юни. Няма реално разписан регламент как се действа с тези студенти по 
принцип. В процедурата, която е одобрена на университетско ниво е заложено тези 
оценки да бъдат вписани като факултативни в дипломата; 

- Въвежда се регистър на заминаващите студенти, което ще улесни 
предоставянето на справки и ще осигури прозрачност и проследимост на 
административния процес. 

Това са предложенията. Можете да видите процедурата. Тя е на база на нашата 
съществуваща процедура и на процедурата от други факултети. Моля за подкрепа от 
Факултетния съвет. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря на доц. Калинов. Той обобщи 
четирите точки, в които ние правим тези актуализации и изменения на досегашната 
процедура, разработена от доц. Манлихерова. Имате думата за изказвания по тази 
процедура. Всички, които обучават студенти по „Еразъм“ знаят, че това е 
изключително важно за регламентиране на процеса на обучение и цели да се улесни 
предоставяне на справки, по-голяма прозрачност, проследимост на 
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административния процес. Особено подкрепям въвеждането на регистър на 
заминаващите студенти. От нас непрекъснато се изискват справки и е хубаво да имаме 
бази данни за колегите, които участват в мобилностите. Няма други изказвания. 
Предлагам да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Доц. д-р Калин Калинов:  Втората точка е свързана с това, че в момента тече 
втора селекция за студенти с цел обучение по програма „Еразъм+“ през летния 
семестър на 2024/2025 година. Срокът за подаване на документи от студентите е 17 
октомври 2024 г. Молбата ми е да насърчите студентите, ако имат желание да се 
включат. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Други доклади от зам.-деканите? 

Доц. д-р Светлана Станкова: Аз може би устно да се включа с една информация. 
За пореден път приключиха нашите летни учебни практики. Ние ги провеждаме по 
новата процедура за трета поредна година. Доста неща променихме и като 
документация и като процедура. Събрахме се с ръководителите на летните практики 
за да видим кои са проблемите, кои са препятствията пред това колегите да имат една 
пълноценна, включена в дипломата си, лятна практика. Направихме препоръки 
свързани включително и с това да се консултират практиките независимо дали 
студентите имат вече избрана такава или не. Стана ясно, че голяма част от студентите 
благодарение на тези практики разбират какво всъщност искат да правят и какво не 
искат да правят. И това, което в момента тече е изпращането на благодарствените 
писма към работодателите, които са приели наши студенти. Огромното предимство, 
което ние имаме е, че тези летни учебни практики вече са включени в учебния план, 
те имат своите кредити и своите оценки, така че нашите студенти имат легитимно, 
практическо, явно очертано обучение. За разлика от други университети, които 
правят такива практики, но не са ги включили в учебния план и всъщност те остават 
невидим. Като цяло имаме известни проблеми с недобросъвестни работодатели. 
Имаме възможност по време на тези консултации да съветваме студентите да не ги 
избират, тъй като няма да бъде пълноценна практиката. Благодаря на всички 
ръководители, които бяха отзивчиви, които положиха усилия да систематизират 
базите данни, които от следващата година, надявам се, ще бъдат много по-лесно 
организирани. На третата година мога да кажа, че тази процедура сработи и 
резултатите са много обнадеждаващи.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря на доц. Станкова. Ние затова 
направихме тези промени в учебния план, колеги, за да могат летните практики да не 
се провеждат формално и да са заверявани тук на стълбите, каквито практики имахме 
предишни години. А наистина да бъдат част от учебния процес. Нашите студенти да 
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участват в реални редакционни дейности и пр. Но това зависи от тях самите. Разбира 
се, от ръководителите на практики, а и от менторите по самите базови редакции. Ние 
ще изпратим благодарствени писма, защото дължим на тези хора благодарност за 
вниманието и ангажимента, които са поели към нашите колеги. Ако имате 
възможност началото на зимния семестър обсъждайте по катедри какво се случва с 
тези стажове за да ги направим максимално ефективни.  

По точка четвърта от дневния ред – Доклади на ръководителите на катедри. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Започваме от катедра „История и теория на 
журналистиката“, новоизбраният ръководител проф. Кирилов, заповядайте. 

 Проф. д-р Светлозар Кирилов: Уважаеми колеги, на свое заседание от 
25.09.2024 г. (Протокол №2) членовете на катедра „История и теория на 
журналистиката“ при кворум 4, списъчен състав 8, редуцирани 1, присъстващи 6, 
отсъстващи 1, без право на глас 1, взеха следните решения: 

ПЛАНИРАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет на катедра „История и теория на журналистиката“ предлага 
на членовете на Факултетния съвет да одобрят планираните конкурси за заемане на 
академични длъжности през 2025 г. в катедрата, както следва: 

- конкурс за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Теория на журналистиката и медиите) на 
заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (История на българската журналистика) на 
заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Съвременна българска журналистика) на 
свободна щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо 
учебния план за учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (История на световните медии) на заета 
щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за 
учебната 2024/2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Ако нямате нищо против, предлагам да ги 
гласуваме анблок, но ако някой има изказвания, заповядайте. Конкурсът за професор 
се препотвърждава от миналата година. На всички наши колеги асистенти, които сме 
назначили междувременно, дължим разкриване на конкурс за главен асистент, 
защото знаете, че те са на временни трудови договори, които изтичат в рамките на 
две години. Ако не бъде обявен конкурс за главен асистент, те ще загубят трудовото 
си правоотношение. Затова се радвам, че всички катедри са се погрижили да спазят 
това. Ако няма други изказвания, да гласуваме.  
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ПРОМЕНИ В УЧЕБЕН ПЛАН 

- В ОКС „бакалавър“, специалност „Журналистика“, редовно обучение се 
въвежда нова факултативна дисциплина „Журналистика на участието“ в I курс, летен 
семестър, с хорариум 0/30, кредити 2, форма на заключителен контрол „текуща 
оценка“. Промяната влиза в сила от учебната 2024/2025 г. (за випуск 2024/2025 и 
всички следващи). Дисциплината ще се води от докторант Полина Налбантова.  

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОКС „БАКАЛАВЪР“ И „МАГИСТЪР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри: 

- учебна програма за факултативна дисциплина „Журналистика на участието“, 
разработена  от докторант Полина Налбантова. Програмата се предлага за ОКС 
„бакалавър“, специалност „Журналистика“. Учебната програма е рецензирана от 
доц. д.н. Мария Попова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Разбрах защо ги обединихте. Не възразявам да 
ги гласуваме анблок. Едното е промяна в учебен план, въвеждане на факултативна 
дисциплина. Другото, което предхожда това действие, е обсъждане и приемане на 
учебна програма. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Преди да продължите, бих искала да обърна 
внимание, че по изискванията на НАОА за акредитациите моля ръководителите на 
катедри, когато обсъждате програми за ОНС „доктор“, изрично да посочвате дали те 
са нови или актуализирани. И добавянето на нови програми в Научната школа за 
докторанти става само след рецензирането им. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОНС „ДОКТОР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри актуализираните 
и рецензирани учебни програми за курсове в  ОНС „доктор“ по докторска програма 
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„Медии и комуникации“, които да бъдат предложени за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 

Курсове, формиращи академични знания и компетенции: 

- учебна програма по „Журналистическа и медийна теория“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

- учебна програма по „Медийни социомодели, конструктивна журналистика“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера 
Кръстева.  

Курс по научното направление на докторантурата: 

- учебна програма по „Мултимедия, интернет, журналистика“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

- учебна програма по „Бизнес култура“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д.н. Любомир Стойков.  

- учебна програма по „Медийна култура“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д.н. Любомир Стойков.  

- учебна програма по „Българската журналистика и медии (1842-1944)“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка 
Константинова.  

- учебна програма по „Светът, политиката, медиите“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Мария Нейкова.  

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции: 

- учебна програма по „Изкуство и журналистика“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

- учебна програма по „Институционални ПР дефицити“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера Кръстева.  

- учебна програма по „Социални нагласи и медии“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера Кръстева.  

- учебна програма по „Карикатурата в медиите“ за докторска програма „Медии 
и комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка Константинова.  

- учебна програма по „Развитие на рекламата до 1989 г.“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка Константинова.  

- учебна програма по „Югоизточна Европа в съвременните международни 
отношения“ за докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-
р Мария Нейкова.  

- учебна програма по „Раса, етнос и религия в мултикултурното общество“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Светлозар 
Кирилов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Да гласуваме анблок, ако не възразявате. 
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ИНДИВИДУАЛНИ ПЛАНОВЕ НА ДОКТОРАНТИ   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на докторант Радинела Георгиева Гелева, редовно обучение, докторска 
програма „Медии и комуникации – Култура и медии“, с научен ръководител проф. 
д.н. Любомир Стойков, с тема на дисертационния труд: „Знаменитости и квазери в 
социалните медии“ (Имиджови и културни противоречия и конфликти). 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Колеги, заповядайте за изказвания по темата. 

Доц. д-р Милена Цветкова: „Социалните мрежи“ може би. 

Проф. д-р Светлозар Кирилов: С научния ръководител са предпочели 
„социалните медии“. 

Доц. д-р Милена Цветкова: Не става въпрос за предпочитания. Има научна 
терминология. Уеднаквили сме „социални мрежи“– няма „социални медии“. 

Проф. д-р Грета Дерменджиева:  Защо да няма „социални медии“? Има. 

Доц. д-р Милена Цветкова: Говоря в този случай. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: На този етап, когато приемаме 
индивидуалните планове, ние ги приемаме с уговорката, че това са работни теми, в 
рамките на които могат да се конкретизират заглавия. Но все пак при съществени 
промени на темите те се одобряват на Факултетен съвет. Така че трябва да сме 
прецизни и терминологично, и методологично. Изяснявам само нашата процедура. 
Предлагам да гласуваме този индивидуален план. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на докторант Даниел Веселинов Ненчев, редовно обучение, докторска 
програма „Медии и комуникации – Култура и медии“, с научен ръководител доц. 
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Георги Лозанов, с тема на дисертационния труд: „Политически смешното във 
формите на медийна публичност през 21 век в България“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Колеги, имате ли изказвания по темата или по 
индивидуалния план? Моля да гласуваме. 

 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ВКЛЮЧВАНЕ В ИЗДАТЕЛСКИЯ ПЛАН НА ФЖМК ЗА 2025 Г. 

Катедреният предлага на Факултетния съвет да бъдат планирани за отпечатване 
в Университетското издателство през 2025 г. следните заглавия: 

1. Книга „Социологията и проблемите на обществото“. Автор проф. д-р 
Светлозар Кирилов, обем 300 стр., 500 броя. 

2. Книга „Русия срещу Украйна – информационната война“. Автор проф. д-р 
Светлозар Кирилов, обем 300 стр., 500 броя. 

3. Книга „Russia vs.Ukraine: The Information War“. Автор проф. д-р Светлозар 
Кирилов, обем 300 стр., 500 броя. 

4. Монография „Медийни функции и медийни ефекти“. Автор: доц. д.н. Мария 
Попова, обем около 300 стр. и тираж 300 броя. 

5. Книга с работно заглавие „Дезинформация в международните новини“. 
Автор: доц. д-р Ралица Ковачева, обем 300 стр. и тираж 300 броя. 

6. Книга с работно заглавие „Disinformation in International News“. Автор: доц. д-
р Ралица Ковачева, обем 300 стр. и тираж 300 броя. 

7. Книга „Митологичното мислене за медийния преход“. Автор: проф. д-р 
Луливера Кръстева, обем 350 стр. и тираж 300 броя. 

8. Книга „Отношението между медиите и властта в България в периода между 
двете световни войни". Автор: ас. Стоян Генов, обем 300 стр. и тираж 300 броя. 

9. Книга "Журналистически инструментариум при разследвания на трите 
власти". Автор гл. ас. д-р Теодора Георгиева, обем 300 стр. и тираж 300 броя. 

10. Книга „Audience Participation in Journalism“. Автор: доц. д.н. Мария Попова, 
обем 300 стр., тираж 300 броя. 

11. Книга „Българският военен периодичен печат (1886 - 1944)". Автор: д.и.н. 
Иван Шипчанов, обем 630 стр., тираж 200 броя. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Само да обърна внимание, че 500 броя е голям 
тираж. Моля също работните заглавия да се превърнат в заглавия, тъй като това 
постъпва в Университетското издателство. С предимство за издаване са трудове на 
щатни колеги и особено трудове на хора, които са в процедури за академични 
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длъжности. Нямам нищо против, ние на всяко заседание обсъждаме книги на наши 
пенсионирани колеги, но винаги приоритизираме щатната колегия. За книгата на 
д.и.н. Шипчанов разбрах, че ще бъде намерено финансиране от проект, защото то е 
цветно, албумно и много скъпо, с голям обем.  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Ще намалим тиражите на 300 бр. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: За катедра „Пресжурналистика и 
книгоиздаване“ проф. Ефремов, заповядайте. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Уважаеми колеги, на свое заседание от 04.10.2024 г. 
(Протокол №02) членовете на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“, при 
кворум 7, списъчен състав 11, редуцирани 0, присъстващи 10, отсъстващи 1, взеха 
следните решения: 

ПЛАНИРАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ предлага 
на членовете на Факултетния съвет да одобрят планираните конкурси за заемане на 
академични длъжности през 2025 г. в катедрата, както следва: 

- конкурс за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Журналистически жанрове) на заета щатна 
бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за 
учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Литературно-художествено книгоиздаване) 
на заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2024/2025 г. След подадено лично заявление от гл. ас. д-р Юлия 
Йорданова конкурсът отпада от планиране. 

- конкурс за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Пресфотография) на заета щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2024/2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате ли изказвания? Ако няма, моля 
да гласуваме. 
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОКС „БАКАЛАВЪР“ И „МАГИСТЪР“ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри: 

- учебна програма за задължителна дисциплина „Шрифт и калиграфия“, 
разработена от гл. ас. д-р Мая Стоянова. Програмата е включена в учебния план на 
магистърска програма „Медиен дизайн“. Учебната програма е рецензирана от проф. 
д-р Веселина Вълканова.  

- учебна програма за задължителна дисциплина „Библиотеката Библия“, 
разработена от доц. д-р Ивайло Найденов. Програмата е включена в учебния план на 
специалност „Книгоиздаване“. Учебната програма е рецензирана от проф. д-р Ефрем 
Ефремов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате ли изказвания? Ако няма, моля 
да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ИНДИВИДУАЛНИ ПЛАНОВЕ НА ДОКТОРАНТИ  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Диляна Димитрова Тончева на самостоятелна подготовка, зачислена на 
10.07.2024 г. със заповед № РД 20-1265/08.07.2024  г. в докторска програма Медии и 
комуникации – Онлайн комуникация, научен ръководител проф. д-р Грета 
Дерменджиева. Тема на дисертационния труд: „Хиперлокалността като среда за 
развитие на гражданска журналистика: Регионалните медии в ролята им на 
инструмент за социална промяна“.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за изказвания по темата. Ако няма, 
моля да гласуваме. 
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Ралина Петрова Тропанкева, редовно обучение, зачислена на 01.07.2024 г. 
със заповед № РД 20-1183/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и комуникации – 
Визуална комуникация, научен ръководител проф. д-р Веселина Вълканова. Тема на 
дисертационния труд: „Визуална комуникация и генеративен изкуствен интелект – 
трансформация на съдържанията в електронните и онлайн медии“.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за изказвания, колеги. Ако няма, 
да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Станимира Делчева Пашова, редовно обучение, зачислена на 01.07.2024 г. 
със заповед № РД 20-1182/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и комуникации – 
Визуална комуникация, научен ръководител проф. д-р Веселина Вълканова. Тема на 
дисертационния труд: „Визуална култура и комуникация – идентификация, 
устойчивост и конкурентоспособност на бранд мениджмънта в българското 
здравеопазване“. 

 Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, колеги, за мнения. Ако няма, да 
гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ВКЛЮЧВАНЕ В ИЗДАТЕЛСКИЯ ПЛАН НА ФЖМК ЗА 2025 Г.  

Катедреният предлага на Факултетния съвет да бъдат планирани за отпечатване 
в Университетското издателство през 2025 г. следните заглавия: 

1. Монография „Дизайн дискурс“. Автор: гл. ас. д-р Мая Стоянова, обем 300 
стр., тираж 300 броя. 

2. Монография „Литературната медия. Социологически аспекти на 
литературно-художественото публикуване“. Автор: гл. ас. д-р Юлия 
Йорданова, обем 150 стр., тираж 200 броя. 

3. Учебник „Комуникация на спортни събития“. Автори: проф. д-р Ефрем 
Ефремов, д-р Миляна Велева, обем 200 стр., тираж 300 броя. 

4. Учебни вестници. Тираж 300 броя. 
5. Учебни списания. Тираж 300 броя. 
6. Учебна книга. Тираж 300 броя. 
7. Годишник на Факултета по журналистика и масова комуникация – т. 33. 

Тираж 100 броя. 
8. Сборник статии на докторанти „Медии и комуникации“ – т. 5. Тираж 300 

броя. 
9. Юбилеен сборник „50 години Факултет по журналистика и масова 

комуникация“. Тираж 300 броя. 
10. Сборник от юбилейна международна конференция "Communications, 

Media and Education in the Paradigm of New Technologies and Artificial 
Intelligence". Тираж 300 броя. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, колеги, за изказвания. Ако няма, 
да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОНС „ДОКТОР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри актуализираните 
и рецензирани учебни програми за курсове в ОНС „доктор“ по докторска програма 
„Медии и комуникации“, които да бъдат предложени за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 

Курсове, формиращи академични знания и компетенции 

-  учебна програма по „Визуална комуникация“ за докторска програма „Медии 
и комуникации“ предложена от проф. д-р Веселина Вълканова. 
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- учебна програма по „Езиковата реалност: медиалингвистичен подход“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д.н. Андреана 
Ефтимова. 

- учебна програма по „Медиен дискурс, медиен анализ, медиакритика“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Тотка 
Монова. 

Курс по научното направление на докторантурата 

- учебна програма по „Журналистика 3.0 – дигитални практики“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Грета Дерменджиева. 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции 

- учебна програма по „Медийните кризи на прехода“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. Георги Лозанов. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, колеги, за изказвания. 

Проф. д.н. Андреана Ефтимова: Бих искала да уведомя колегите, че съм 
подготвила нова учебна програма за докторска програма „Медии и комуникации“, 
която съм депозирала в катедрата. Казва се „Невербалната комуникация: медии и 
медиатори“. Във връзка с казаното от проф. Вълканова, че трябва да бъде 
рецензирана, се надявам да бъде рецензирана и се надявам да влезе в Научната школа 
за докторанти за летния семестър.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да, програмите се рецензират и обсъждат, едва 
тогава се предлагат на докторантите. Да гласуваме предложението на ръководителя 
на катедрата, колеги. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

МАГИСТЪРСКА ПРОГРАМА „СПОРТНА ЖУРНАЛИСТИКА“   

На основание чл. 38, ал. 1 и 2 от Правилника за образователно-квалификационна 
степен „магистър“ катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ предлага на 
Факултетния съвет да подкрепи прием на новоприети студенти в група, по-малка от 
6 души за магистърска програма „Спортна журналистика“ – 4 кандидати. 
Правилникът на Софийския университет допуска прием в групи, по-малки от 6 
студенти, при което натовареността на преподавателите се редуцира. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Катедрата го е гласувала, а на колегите, които 
преподават в програмата, ще се заплаща с редукция. Ако няма изказвания, моля да 
гласуваме. 
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: За катедра „Радио и телевизия“ проф. Димов, 
заповядайте. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Уважаеми колеги, на свое заседание от 01.10.2024 
г. (Протокол №2) членовете на катедра „Радио и телевизия“ при кворум 4, списъчен 
състав 7, редуцирани 1, присъстващи 6, отсъстващи 0, взеха следните решения: 

ПЛАНИРАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет на катедра „Радио и телевизия“ предлага на членовете на 
Факултетния съвет да одобрят планираните конкурси за заемане на академични 
длъжности през 2025 г. в катедрата, както следва: 

- конкурс за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Медийни и комуникационни изследвания) 
на заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Радиосистеми) на заета щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2024/2025 г. 

- конкурс за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Радио) на свободна щатна бройка. Прилага 
се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 2024/2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, проф. Димов. Който е съгласен 
моля да гласува. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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ИНДИВИДУАЛЕН ПЛАН НА ДОКТОРАНТ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде приет 
индивидуалният план на докторант Виктор Иванов Чулев, редовна форма на 
обучение, докторска програма (Медии и комуникации – Електронни медии) с научен 
ръководител доц. д-р Жана Попова, с тема на дисертационния труд: „Диалогът в 
подкастите за кино: Звукови истории за творческия процес и културната памет“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, има ли изказвания по този доклад? Ако 
няма, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОНС „ДОКТОР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри актуализираните 
и рецензирани учебни програми за курсове в ОНС „доктор“ по докторска програма 
„Медии и комуникации“, които да бъдат предложени за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 

Курсове, формиращи академични знания и компетенции 

-  учебна програма по „Журналистическа етика и саморегулация“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Вяра Ангелова 

 - учебна програма по „Социални обрати и медиен разказ“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д.с.н. Снежана Попова. 

Курс по научното направление на докторантурата 

-  учебна програма по „Радио и публики“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д.с.н. Снежана Попова. 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции 

-  учебна програма по „Социалистически телевизии“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Вяра Ангелова. 

-  учебна програма по „Антропология на медийната музикална култура“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д.н. Венцислав 
Димов. 

-  учебна програма по „Жанрови форми за забавлението в телевизията“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Жана Попова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, заповядайте за изказвания по този 
доклад. Ако няма, моля да гласуваме. 
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След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ВКЛЮЧВАНЕ В ИЗДАТЕЛСКИЯ ПЛАН НА ФЖМК ЗА 2025 Г.  

Катедреният предлага на Факултетния съвет да бъдат планирани за отпечатване 
в Университетското издателство през 2025 г. следните заглавия: 

1. Книга „Звукова среда“. Автор: доц. д.н. Вяра Ангелова,  обем 300 стр. и тираж 
300 броя 

2. Книга „Грамофонната плоча в България като медия“. Автор: проф. д.н. 
Венцислав Димов, обем 300 стр. и тираж 300 броя   

3. Книга „Медийната музика“. Автор: проф. д.н. Венцислав Димов, обем 300 стр. 
и тираж 300 броя 

4. Книга „Медиите и културните трансформации в България след 1989 г.“. 
Автор: доц. д-р Орлин Спасов, обем 300 стр. и тираж 200 броя 

5. Книга „Информационно замърсяване и медиен боклук“. Автор: доц. д-р 
Орлин Спасов, обем 250 стр. и тираж 200 броя 

6. Книга „История на гледането в България след 1990 година“. Автор: доц. д-р 
Жана Попова, обем 300 стр. и тираж 300 броя 

7. Книга „Методът на Вонегът – учебно помагало за сценарно майсторство и 
драматургичен анализ“. Автор: гл. ас. д-р Петър Айолов, обем 150 стр. и тираж 200 
броя 

8. Книга „Радио- и телевизионните организации като творчески предприятия“. 
Автор: Диляна Кирковска, обем 200 стр. и тираж 300 броя 

9. Книга с работно заглавие „Телевизионни системи“. Автор: гл. ас. д-р Николай 
Колев,  обем 200 стр. и тираж 300 броя 

10. Книга с работно заглавие „Преход към дигитални медийни платформи“. 
Автор: гл. ас. д-р Десислава Сотирова, обем 300 стр. и тираж 300 броя 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Пожелавам всички книги бъдат издадени. Да 
гласуваме предложенията за издателския план. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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Проф. д-р Веселина Вълканова: За катедра „Комуникация и аудиовизуална 
продукция“ проф. Петрова, заповядайте. 

Проф. д-р Теодора Петрова: Уважаеми колеги, на свое заседание от 30.09.2024 г. 
(Протокол №2) членовете на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ 
при кворум 5, списъчен състав 10, редуцирани 1, присъстващи 8, отсъстващи 1, взеха 
следните решения: 

ИНДИВИДУАЛНИ ПЛАНОВЕ НА ДОКТОРАНТИ  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Иво Тодоров Иванов, редовно обучение, зачислен на 01.07.2024 г. със заповед 
№ РД 20-1187/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание, научен ръководител 
проф. д-р Веселина Вълканова. Тема на дисертационния труд: „Дигитален маркетинг 
на медийно съдържание в обществените медии в Европа. Стратегии и модели при 
изграждане на доверие и ангажираност на аудиторията“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, заповядайте за въпроси и изказвания. 
Ако няма, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Диана Чавдарова Костова, редовно обучение, зачислена на 01.07.2024 г. със 
заповед № РД 20-1190/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание, научен ръководител доц. 
д-р Калин Калинов. Тема на дисертационния труд: „Приложения на изкуствен 
интелект при създаването на медийно съдържание в Европа“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Изказвания? Ако няма, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Александрина Сашова Александрова, редовно обучение, зачислена на 
01.07.2024 г. със заповед № РД 20-1185/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и 
комуникации – Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание, научен 
ръководител проф. д-р Симеон Василев. Тема на дисертационния труд: „Ролята на 
публичните комуникации и детското здравеопазване в България (2000 г.–2024 г.)“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, заповядайте за мнения. Ако няма, да 
гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да приеме индивидуалния 
план на Анита Илиянова Пейкова-Бедин, редовно обучение, зачислена на 01.07.2024 
г. със заповед № РД 20-1186/26.06.2024 г. в докторска програма Медии и комуникации 
– Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание, научен ръководител 
проф. д-р Теодора Петрова. Тема на дисертационния труд: „Комплексен подход на 
стратегическите комуникации в корпоративни компании. (Техники, технологии и 
практики)“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за мнения. Ако няма, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ОБЯВЯВАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде обявен конкурс за 
„главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Аудиовизуални комуникации и целеви аудитории) на 
собствена заета щатна бройка към катедра „Комуникация и аудиовизуална 
продукция“, с учебна натовареност 330 часа (60 ч. лекции приравнени към 
упражнения и 270 ч. упражнения).  Конкурсът е планиран и е със срок 2 месеца. 
Прилага се справка за учебната натовареност. 
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Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за изказвания. Ако няма, да 
гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПЛАНИРАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ 
предлага на членовете на Факултетния съвет да одобрят планираните конкурси за 
заемане на академични длъжности през 2025 г. в катедрата, както следва: 

- конкурс за „главен асистент“ на ½ щат по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Регулация на медийното 
съдържание) на свободна щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност 
спрямо учебния план за учебната 2024/2025 г. 

- конкурс за „главен асистент“ на ½ щат по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Комуникационен 
мениджмънт) на свободна щатна бройка. Прилага се справка за учебната 
натовареност спрямо учебния план за учебната 2024/2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за изказвания, колеги. Ако няма, 
да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОНС „ДОКТОР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри актуализираните 
и рецензирани учебни програми за курсове в ОНС „доктор“ по докторска програма 
„Медии и комуникации“, които да бъдат предложени за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 
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Курсове, формиращи академични знания и компетенции 

- учебна програма по „Дигитални платформи и аудиовизуално съдържание“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Теодора 
Петрова.  

Курс по научно направление на докторантурата 

- учебна програма по „Телевизионно програмиране в дигитална среда“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Теодора 
Петрова. 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции 

- учебна програма по „Дипломация и журналистика“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. дфн Милко Петров.  

- учебна програма по „Мениджмънт на научните публикации“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Милена Цветкова.  

- учебна програма по „Научно цитиране“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от доц. д-р Милена Цветкова.  

- учебна програма по „Световни стандарти за дисертационния проект“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Милена 
Цветкова.  

- учебна програма по „Комуникации и мениджмънт на политическото 
лидерство“ за докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф.  
д-р Симеон Василев.  

- учебна програма по „Управление на комуникационни ситуации“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Светлана Станкова.  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри нова и 
рецензирана учебна програма за курс в ОНС „доктор“ по докторска програма 
„Медии и комуникации“, който да бъде предложен за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции 

- учебна програма по „Факти и данни в глобалната комуникация“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Мая Василева. Учебната 
програма е рецензирана от проф. д-р Симеон Василев. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да гласуваме анблок. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ВКЛЮЧВАНЕ В ИЗДАТЕЛСКИЯ ПЛАН НА ФЖМК ЗА 2025 Г.  

Катедреният предлага на Факултетния съвет да бъдат планирани за отпечатване 
в Университетското издателство през 2025 г. следните заглавия: 

1. Комуникационна теория на четенето. Автор: доц. д-р Милена Цветкова, обем: 
400 страници, тираж: 300 бр. 

2. Нормативната рамка на BRITISH BROADCASTING CORPORATION (ВВС). 
Автор: ас Анета Милкова, сборник - включва 4 документа в обем от 170 страници и 
предговор/студия от 30 страници, тираж 300 бр. 

3. Аудиовизуалното съдържание в  медийните услуги и онлайн платформи. 
Автор гл. ас. д-р Анета Милкова, обем: 200 страници, тираж 300 бр.  

4. Иновации в комуникацията (монография). Автор: доц. д-р Мануела 
Манлихерова, обем:150 страници, тираж: 300 бр. 

5. Новините в развитие. Автор: доц. д-р Мая Василева, обем: 200 стр., тираж 300 
бр. 

6. Комуникационен мениджмънт на факти и данни.  Автор: доц. д-р Мая 
Василева, 250 стр., тираж 300 бр. 

7. Образът на Врага – предпоставки за създаване на медийни проекции (учебно 
помагало). Автор: доц. д-р Светлана Станкова, обем: 250 страници, тираж: 300 бр. 

7. Стратегически комуникации и управление на съдържанието. Автор: проф. д-
р Теодора Петрова, обем :160 страници, тираж: 300 бр. 

8. Маркетинг на медийно съдържание. Автор: проф. д-р Теодора Петрова, обем: 
160 страници, тираж: 300 бр. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да гласуваме предложенията на катедрата. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: За катедра „Комуникация, връзки с 
обществеността и реклама“ доц. Петкова, заповядайте. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Благодаря, проф. Вълканова. Уважаеми колеги, на свое 
заседание от 01.10.2024 г. (Протокол №1) членовете на катедра „Комуникация, връзки 
с обществеността и реклама“ при кворум 5, списъчен състав 8, редуцирани 0, 
присъстващи 7, отсъстващи 1(без право на глас), взеха следните решения: 

ПЛАНИРАНЕ НА КОНКУРСИ ЗА АКАДЕМИЧНИ ДЛЪЖНОСТИ 

Катедреният съвет на катедра „Комуникация, връзки с обществеността и 
реклама“ предлага на членовете на Факултетния съвет да одобрят планиран в 
катедрата конкурс за заемане на академична длъжност през 2025 г. за „асистент“ по 
професионално направление 3.5. Обществени комуникации и информационни 
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науки (Интегрирани маркетингови комуникации) на свободна щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2024/2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Планирате само един конкурс. 
Миналата година имахте планиран конкурс и за „доцент“ по професионално 
направление 3.5. Обществени комуникации и информационни науки (Теория на 
масовата комуникация). Няма ли да го препотвърдите? 

Доц. д-р Дияна Петкова: Засега нямаме такава заявка. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Може да го разкриете до края на годината. 
Добре, да гласуваме планирането на конкурс на катедрата. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОНС „ДОКТОР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри актуализираните 
и рецензирани учебни програми за курсове в ОНС „доктор“ по докторска програма 
„Медии и комуникации“, които да бъдат предложени за избор в Научната школа за 
докторанти за учебната 2024/2025 г.: 

Курсове, формиращи академични знания и компетенции: 

- учебна програма по „Виртуалност и информационна етика“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Николай Михайлов.  

- учебна програма по „Връзки с обществеността – теория и практика“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Мила 
Серафимова.  

- учебна програма по „Крос-културни изследвания“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Дияна Петкова.  

Курс по научното направление на докторантурата: 

- учебна програма по „Публичност и социална комуникация“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Николай Михайлов.  

- учебна програма по „Трансмедийни комуникации – синергични аспекти“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. дфн Христо 
Кафтанджиев.  

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции: 

- учебна програма по „Митологичните архетипи в комуникациите“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. дфн Христо Кафтанджиев.  
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- учебна програма по „Национален имидж и медии“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Дияна Петкова.  

- учебна програма по „ПР в дигиталната ера“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от доц. д-р Мила Серафимова.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да гласуваме предложенията. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ВКЛЮЧВАНЕ В ИЗДАТЕЛСКИЯ ПЛАН НА ФЖМК ЗА 2025 Г.  

Катедреният предлага на Факултетния съвет да бъдат планирани за отпечатване 
в Университетското издателство през 2025 г. следните заглавия: 

1. Сборник „Комуникация във времена на глобални кризи“. Сборник от 
конференция. 350 страници, 300 броя;  

2. Сборник „Кризисна комуникация“. Докторантски сборник от конференция. 
250 страници, 250 броя; 

3. Книга „Пропаганда и визуална комуникация в България (1944-1989)“. Автор 
гл. ас. д-р Никола Вангелов. 200 страници, 200 броя; 

4. Книга с работно заглавие „Комуникация при кризи“. Автор доц. д-р Мила 
Серафимова. 250 страници, 300 броя; 

5. Книга с работно заглавие „Протестът като форма на комуникация“. Автор 
доц. д-р Мила Серафимова. 300 страници, 300 броя; 

6. Книга с работно заглавие „Националният имидж при глобални конфликти“. 
Автор доц. д-р Дияна Петкова. 350 с., 300 броя; 

7. Сборник с работно заглавие „Преучредяване на държавата като 
комуникационен и ПР казус“. Автор гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Паунова. 250 
страници, 200 броя. 

8. Книга  „Рейтингови изследвания“. Автор гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Паунова. 
160 страници, 200 броя. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме предложенията. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 24 
регистрирани  - 23  
редуцирани - 1 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 23 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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По точка пета от дневния ред – Разни. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Точка „Разни“, заповядайте. Вчера направихме 
едно продължително заседание с ръководителите на катедри и зам.-деканите по 
повод 50-годишнината на Факултета и честванията, които предстоят. На 22 ноември 
от 16 ч. в Аула Магна на ФЖМК ще направим академично тържество съвместно със 
Съюза на българските журналисти. Темата е „180 години българска журналистика“ и 
„50 години Факултет по журналистика и масова комуникация“. Освен това ще 
отбележим кръглите годишнини на нашите декани – проф. Стефан Станчев и проф. 
Тодор Петев. Обмислили сме сценарий. Благодаря на проф. Кирилов и на катедрата 
„История и теория на журналистиката“, които се отзоваха за да организираме това 
събитие. Всички са поканени. Ще уточним програмата и всички академични слова, 
но имате възможност да се включите по предпочитан от Вас начин. Това е от мен. 
Заповядайте, доц. Попова. 

Доц. д-р Мария Попова: Може би не е най-подходящото място да поставяме този 
въпрос, но на последното заседание на катедра „История и теория на 
журналистиката“ обсъдихме едно предложение, което гласувахме, но не е влязло в 
доклада. Предложението е мое. Свързано е с идеята да променим малко датите за 
провеждане на защитите на дипломните работи през летен семестър. Обикновено ги 
провеждаме в края на месец юли, а аз мисля, че ще е удачно малко по-рано да ги 
планираме. Например в средата на месец юли. Мотивите са два. Единият е свързан с 
това, че от няколко години Факултета не провежда кандидатстудентска кампания и 
нито преподавателите, нито администрацията са заети с прием, обработване на 
документи, проверка на кандидатстудентски есета, писмен, устен изпит по 
„Журналистика“, така че спокойно бихме могли две седмици по-рано около 15 юли 
да изтеглим тези защити. Възможно е и малко да намалим времето, в което студентите 
подават заявления за явяване в защита, както и тази проверка за оригиналност и т.н. 
Сега са обикновено по повече дни. Другият ми мотив е, че започва септемврийската 
поправителна сесия още от втората половина на август и реално, ако ние стоим на 
работа до края на юли остават много малко дни за да си взимаме отпуските. А 
заповедта на Ректора винаги изисква поне две трети от нашите отпуски да бъдат 
взети. Така че да имаме поне един месец, месец и нещо, в които да можем да бъдем в 
отпуск.  

Другото предложение на доц. Ковачева, което е свързано именно с 
поправителната сесия. Имаше дълго време традиция тази поправителна сесия да бъде 
от 1 до 10 септември. Не знам, това може би е общо решение на Университета, но тя 
се изтегля още във втората половина на август, което според нас е доста рано. Идеята 
е дали не може отново да се върне в дните от 1 до 10 септември? Даже доц. Ковачева 
предлагаше да се помисли дали въобще е необходима такъв тип поправителна сесия 
при положение, че в други университети няма подобна. Това е като идея за размисъл. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Много интересни предложения. 
Не е нещо, за което не сме се сетили. На никой от нас, които сме ангажирани в 
комисиите по защити на дипломни работи, не му се иска защитите да са в края на 
юли, но такъв е учебният план. Осмият семестър на нашите бакалаври е пълен и 
знаете до кога е изпитната сесия. Няма как да лишим нашите редовни бакалаври от 
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възможността да защитят през редовната сесия само защото искаме да имаме по-дълга 
отпуска. Заповядайте, доц. Станкова. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Наистина, колеги, на 9-10 юли приключва 
изпитната сесия. За да се организират защитите си е техническо време, което е 
свързано с предаването на заявления, с проверката за плагиатство, с проверка на 
студентския статус, изготвяне на рецензии. Да кажем, че 3-4 дни може би ще има 
възможност да се изтегли, но това не смятам, че е кой знае каква разлика. А по 
отношение на това дали да няма поправителна сесия, то в Закона за висше 
образование е записано, че всеки студент има право на една редовна и една 
поправителна сесия. Няма как да не го изпълняваме. По отношение на това кога да 
бъде тази поправителна сесия, тук ключовият момент е, че тя трябва да е приключила 
преди записването на задочните студенти за да е ясно, че те са положили изпитите си 
по учебен план и могат да преминат в по-горен курс. Защото ние тук заедно приехме 
регламент в по-горен курс да не се записват студенти с повече от три неположени 
изпита. Нещата са навързани. И към момента има проблем с тези два срока – 
записването на задочниците и приключването на поправителната сесия. На 
ректорско ниво е поставен въпросът. Търси се решение за да не се припокриват. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Аз предложих на Ректора да го промени. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Наистина техническите срокове, които са свързани 
с тази по-дълга процедура по дипломирането, която ние преди нямахме. Нямахме 
проверка за плагиатство, нямахме… 

Доц. д-р Жана Попова: Къде е техническият проблем? Те могат да работят по 
дипломната работа още като студенти във втори курс. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Това трябва да се свърши. Нашите студенти трябва 
да имат срок от… до… Не могат да имат срок 24 часа. 

Доц. д-р Жана Попова: Те си предават заявките за дипломната работа, 
одобряваме ги и веднага след това... 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Предлагам следното, колеги. Аз ще свикам 
учебна комисия, в която знаете членуват всички ръководители на катедри и зам.-
деканите, има и представители на студентите. Ще обсъдим всички тези предложения. 
Което е възможно, разбира се, ще го приложим. Никой от нас, както вече казах, не 
иска да работи до края на юли и да няма време да си вземе отпуската. А втората 
половина на август да идва за поправителна сесия, но такъв е нашия учебен план. Има 
една опция, но аз просто не искам да я предлагам, защото е много сложна и доста 
трудоемка – да направим кардинална реконструкция на всички учебни планове в 
бакалавърската степен и да ги свием до седем семестъра. По мое време, аз съм 
завършила пет годишно магистърско обучение, последният семестър беше свободен 
единствено за писане на дипломни работи и за т.нар. държавен стаж. Сега държавен 
стаж няма, но ако успеем да направим това, което лично аз много се съмнявам, 
предвид хорариума на специалността „Журналистика“, която е над 2500 часа и доста 
трудна за преструктуриране. Това е единственият начин. Но докато нашите 
бакалаври държат изпити до 8 юли, как да изтеглим датите? По този начин бихме ги 
лишили от правото да се явят на първата дата за защита на дипломни работи. 
Погледнете процедурата. Тя в максимално съкратени срокове отнема един месец. 
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Дори да опитаме да я съкратим до двадесет дни пак няма да можем. Но, хайде сега да 
не занимаваме целия Факултетен съвет. Нека да го обсъдим и ще Ви предоставим един 
доклад с решението около, което се обединяваме. 

Доц. д-р Светлана Станкова: Аз мога ли още нещо в точка разни. Имам един 
апел за нещо, което не бях наясно, но ми се наложи да го разбера покрай 
ангажиментите ми. Колеги, нашите заплати всяка година в човешки ресурси се 
разглеждат през декември на базата на двете предишни години изпълнен хорариум. 
Следователно, ние трябва да имаме грижа и тук апела ми е към ръководителите на 
катедри, колегите да имат достатъчен хорариум за двете години назад. Защото в 
противен случай, както ще се случи, се намаляват заплати. Ако хорариумът не е 540 
часа, тоест 2 по 270 часа аудиторна заетост, следва редукция на заплата. Досадното е, 
че ние сега нямаме планиране на аудиторна заетост, тоест от едната година никой не 
може да предвиди, какво ще се случи в следващата. Добре е да има някакъв ресурс 
часове, които да са достатъчни. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И това съм предвидила в дневния ред на 
учебната комисия, защото тази таблица, която сега дойде от учебен отдел и въз основа 
на която ние платихме наднормените показва следния феномен. Нашите 
хабилитирани преподаватели са много натоварени, най-общо казано. Имат по 400 и 
нагоре аудиторни часове. Докато нашите асистенти, които ние привличаме с 
конкурси, на практика са на ръба на аудиторната заетост и при малки вариации на 
групите, а това се случва, те страдат от недостатъчна аудиторна заетост. Затова не се 
колебайте да прехвърляте часове на нашите асистенти и от друга страна се опитайте, 
ако е възможно, да се намали броят на хоноруваните преподаватели. Ние сме 
Софийски университет, ние сме най-мощното научно-изследователско и въобще в 
академично отношение висше училище, което обучава в ОКИН. И въпреки това 
нашата пропорция щатни : хонорувани не е оптимална. Много хонорувани 
преподаватели имаме. Аз вече казах на някои ръководители на катедри, където е 
възможно, такива колеги да бъдат заменени с щатни. Благодаря, че го взимате 
предвид. Ако няма други въпроси, благодаря Ви за големия кворум и за участието и 
хубава вечер! 

 

 
 

Декан на ФЖМК: 
проф. д-р Веселина Вълканова 
 

 

Водил протокола:  
Христиана Владова 


